
 سه شنبه 24 خرداد 1401، 14 ذی القعده 1443 ، 14 ژوئن 2022، شماره 3977 2

استاندار هرمزگان:

 محدود کردن سازمان برنامه هرمزگان به 
اقدامات سخت افزاری جفا به آینده استان است

مهدی دوستی  در نشســت مشترک با رئیس سابق، 
سرپرست فعلی و کارکنان سازمان برنامه و بودجه استان 
هرمزگان اظهار داشــت: در توسعه باید بر روی امور 
بزرگ و شاهرگ ها تمرکز کرد و از هدر رفت بودجه 
در طرح هایی که سود دائمی برای استان ندارد و کمک 
چندانی به پیشرفت و توسعه نمی کند، جلوگیری کرد.
وی با تشریح موقعیت استراتژیک استان هرمزگان و 
مزیت ترانزیتی این اســتان به نسبت سایر استان ها و 
حتی کشــورهای همسایه، افزود: در دو بخش مهم و 
حیاتی نیاز است ورود جدی صورت گیرد که یکی از 

مهم ترین بخش ها اصلاح فرآیندها است.
استاندار هرمزگان بیان داشت: مزیت استان هرمزگان و 

شهر بندرعباس، بندری بودن و ترانزیتی بودن آن است 
و باید با اصلاح فرآیندها و بهبود وضعیت فعلی موجب 
کاهش معطلی کامیون ها و بــه روز کردن تجهیزات 
تخلیه و بارگیری شد تا همچنان این موضوع به عنوان 

یک مزیت مهم برای منطقه باقی بماند.
وی صیادی و تجارت را دو شغل و فعالیت اقتصادی 
مهم استان هرمزگان در طول تاریخ برشمرد و گفت: هر 
قوم برای خود کسب و کارهای تاریخی دارد که مردمان 
هرمزگان از دیرباز به پیشــه صیادی و تجارت دریایی 
مشغول بوده اند و باید اکنون نیز با استفاده از ایده های 

جدید این پیشه های اشتغالزا را احیا کرد.
دوســتی بیان داشــت: باید جایگاه ارتزاق ســنتی 

مــردم کــه صید و تجارت اســت را احیــا کنیم که 
نیازمند ســرمایه گذاری خاصی نیست بلکه با برخی 
سیاســت گذاری های نرم افزاری می توان این چالش 

را رفع و به ایجاد اشتغال پایدار در استان کمک کرد.
وی افزود: برای این مساله و تقویت مراکز ذخایر ماهیان، 
تقویت زیستگاه ماهیان و برق رسانی به مزارع پرورش 
میگوی اســتان در سفر اخیر رئیس جمهور نیز اعتبار 
دریافت شد که اگر بر روی این موارد پافشاری شود به 
نتیجه می رسیم و از سازمان برنامه و بودجه هم راهبری 

توسعه را انتظار داریم.
استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: توسعه بالا دستی 
در استان اتفاق افتاده اما باید خوشه های صنعتی مرتبط 
با صنایع اســتان نیز ایجاد شود که سیاست گذاری و 
پافشاری بر تحقق آن نیازمند عزمی راسخ است تا بتوان 
علاوه بر رسیدن به توسعه، وضعیت اشتغال و درآمد 

استان را بهبود بخشید.
وی در بخش دیگری از صحبتهای خود گفت: سازمان 
برنامه و بودجــه به عنوان مغز متفکر نقش مهمی در 
توسعه استان ایفا می کند و با تصمیم سازی درست در 
زمینه تخصیص بودجه می تواند به رشد استان کمک 

کند.
دوستی ابراز داشت: از تصمیمات و اقدامات هیجانی 
گریزان هســتم و اعتقــاد دارم تصمیم گیری از روی 
احساس موجب گرفتاری در آینده خواهد شد از این 
رو نیاز است در مسائل اساسی استان از جمله در بحث 
برنامه و بودجه بر اساس عقل تصمیم گیری شود تا در 

روند توسعه استان شاهد پیشرفت باشیم.

        اقتصاد کیش - استاندار هرمزگان گفت: برای رسیدن به توسعه نوین باید گام های مهمی در حوزه نرم افزاری برداریم تا شاخص های مد 
نظر در حوزه رشد و توسعه استان محقق شود و از همین رو محدود کردن سازمان برنامه و بودجه صرفا به اقدامات سخت افزاری جفا به آینده این 

استان خواهد بود.

اصلاح شبکه و خطوط انتقال آب غرب بندرعباس 

نیازمند ۱۴۵ میلیارد ریال اعتبار است

اقتصاد کیش-   مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: اصلاح عملیات 
شبکه و خطوط انتقال و توزیع آب غرب بندرعباس با هدف تامین نیاز آبی تابستان 
روستاهای واقع در این منطقه در دستورکار قرار گرفت که برای بازسازی آن نیازمند 

۱۴۵ میلیارد ریال اعتبار است.
عبدالحمید حمزه پور در جریان بازدید از خطوط انتقال آب به غرب بندرعباس افزود: 
در این راستا اکیپ های مختلفی از آبفا عملیات بازسازی و اصلاح شبکه های فرسوده 
را در دســتورکار خود قرار داده اند که این اقدام به جلوگیری از هدر رفت آب کمک 

شایانی خواهد کرد.
وی بیان داشت: ۴۰ کیلومتر از خطوط انتقال و شبکه های روستایی تحت پوشش امور 
آب و فاضلاب منطقه یک بندرعباس فرسوده و نیاز به اصلاح دارد که نیازمند اعتباری 

بالغ بر ۱۴۵ میلیارد ریال است.
مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان همچنین با اشاره به تامین نیاز آبی منطقه گچین 
بندرعباس اظهارداشت: با هدف جبران کمبود آب گچین عملیات احداث خط انتقال 
جدید به طول ۴۰ کیلومتر در دستورکار قرار گرفته که با اتمام آن وضعیت آب شرب 
مشترکان این منطقه از طریق خط انتقال آب شیرین کن خلیج فارس بهبود خواهدیافت. 
حمزه پور به عملیات اتصال آب روســتای »جمال احمد« و »تل ســیاه« به خط انتقال 
یکهزار و ۲۰۰ کیلومتری بندرعباس خبر داد و تصریح کرد: با اتصال این روستاها به این 
خط، کمبود آب مشترکان این روستاها جبران شده و امیدواریم با مصرف بهینه شاهد 

گذر بدون تنش از تابستان پیش رو باشیم.
وی همچنین به انشــعاب های غیرمجاز اشاره کرد و افزود: ساماندهی انشعاب های 
غیرمجاز به پایداری آب روســتاها کمک شــایانی می کند؛ از این رو طرح یاد شده با 

مشارکت دهیاری ها و شوراهای اسلامی روستاها در دستور کار قرار گرفته است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان:
اولویت شهرداری  قشم ترویج ورزش  همگانی و 

کم کردن آسیب های اجتماعی است

اقتصاد کیش-  شهردار قشم از برنامه ریزی برای ترویج ورزش  همگانی و کم کردن 
آسیب های اجتماعی در سرزمین آب و آفتاب خبر داد و گفت: اولویت این شهرداری 
ترویج ورزش همگانی و پرداختن عامه قشــموندان به ورزش حتی در زمان کوتاه با 

توجه به امکانات موجود و شرایط افراد است.
میرداد با بیان اینکه توسعه و ترویج ورزش همگانی در شهر قشم در راستای بهبود کیفیت 
زندگی قشــموندان ضروری است، گفت: ترویج این ورزش از راهکارهای افزایش 

نشاط اجتماعی در جامعه است.
وی با اشاره به اینکه ورزش امروزه در جوامع مختلف به عنوان یکی از نیازهای جسمی 
و روحی مطرح است، افزود: از آنجا که ورزش همگانی موجب افزایش امید به زندگی 
از طریق ارتقای سلامت افراد جامعه می شود از این رو باید به عنوان الگویی در راستای 

روند افزایش نشاط و شادابی اجتماع شهری نهادینه شود.
شهردار قشم ادامه داد: شهرداری با توجه به امکانات و زیرساخت هایی که در اختیار دارد، 
مانند فضاهای عمومی، پارک ها، خیابان ها، منابع انسانی متخصص، مناسب ترین سازمان 
برای هدایت ورزش همگانی در جامعه است و باید شهرداران و اعضای شورای شهر 
تلاش کنند تا ورزش همگانی به درستی به مردم معرفی شود،  امروز باور اینکه ورزش 

های همگانی تنها پیاده روی خانوادگی است نیاز به تغییر دارد.
میردادی فقر حرکتی را در بین سالمندان و بانوان قشمی را شایع خواند و گفت: باید با 
ترویج ورزش های همگانی این معضل را از بین برد، چرا که فقر حرکتی و کم تحرکی 
باعث بسیاری از مشکلات جسمی مانند چاقی و اضافه وزن، افسردگی، افزایش فشار 
خون و پوکی استخوان می شود و زمینه لازم برای بیماری های مختلف را فراهم می 

سازد.
وی با اشــاره به اینکه با ورزش کردن می توان از بســیاری مشکلات و بیماری های 
جسمی جلوگیری کرد، اظهار داشت: نمونه های مختلفی از افراد بیمار و کم تحرک 
را سطح قشم داشته ایم که با پرداختن به ورزش های ساده و همگانی مشکل جسمی 

آنها مرتفع شده است.
شهردار قشم یادآور شد: همکاری و تعامل با شهرداری از سوی سایر سازمان و نهادهای 
مستقر در جزیره قشم توسعه و گسترش ورزش همگانی و قهرمانی را بدنبال خواهد 

داشت.
وی توسعه زیر ساخت های ورزشی، احداث و راه اندازی زمین های رو باز ورزشی در 
پارک ها، ایجاد فضای مناسب در پارک ها برای ورزش صبحگاهی و نصب تجهیزات و 

وسایل ورزشی در پارک های سرزمین عجایب هفت گانه را خواستار شد.
میردادی افزود: فعالیت های جســمانی در قالب ورزش همگانی علاوه بر ســلامت 
فیزیکی و روانی افراد جامعه زمینه ایجاد روابط اجتماعی، ارتباط مناسب و سالم میان 

اقشار مختلف جامعه را فراهم می آورد.
وی اظهار داشت: امیدوارم با هماهنگی و تعامل بهینه شهرداری با سایر سازمان ها در 
نگین خلیج فارس و مدیریت ورزش همگانی در شهر قشم شاهد نشاط و سلامت هر 

چه بیشتر جامعه و قشموندان باشیم.

شهردار قشم:

طرح مطالبه مردمی در رسانه ها باعث استحکام
 نظام می شود

امام جمعه اهل سنت بندرعباس:

اقتصاد کیش- امام جمعه اهل سنت بندرعباس با اشاره 
به اینکه رســانه ها در پیگیری مطالبه های اجتماعی و 
رساندن اطلاعات به مســوولان نقش موثری دارند، 
گفــت: طرح مطالبه های مردمی در رســانه ها باعث 

تقویت مسوولان و استحکام نظام می شود.
شــیخ یوســف جمالی  در نشســت هم اندیشی با 
رســانه های هرمزگان افزود: رســانه های شنیداری، 
دیداری و مکتوب باید عمل به مســوولیت اجتماعی 
دستگاه های اجرایی در قبال جامعه را مطالبه کرده و به 

مدیران مربوطه گوشزد کنند.
وی با اشاره به اینکه فن خطابه و رمنبر رسانه ای است 
که هیچ قدرتی توان مقابله با ان را ندارد، بیان داشت: در 
گذشته به دلیل نبود رسانه های امروزی، فن خطابه و 
منبر بســیار موثر بود اما اکنون رسانه های مدرن همان 
کارکرد رساندن پیام از گوینده به گوش مخاطبان زیادی 

را آن هم در یک لحظه انجام می دهند.
امام جمعه اهل ســنت بندرعباس اظهارداشت: امروز 
رســانه ها همانند خطیبان منبر باید فریضه واجب امر 
به معــروف و نهی از منکر را در جامعه بیان کنند و از 

دستاوردهای اجتماعی و دینی حفاظت کنند.
وی یادآورشد: خبرنگاران از افراد آگاه جامعه و از بطن 
مردم هســتند که مسائل و مشکلات پیرامون خود را 
حس می کنند؛ بنابراین، نقش شما رسانه ها هم همانند 

خطیبان نماز جمعه، ارائه بیان واقعیت به مردم است.
در این نشست هریک از مدیران مسوول، سردبیران و 
خبرنگاران هرمزگان راهکارهای افزایش همکاری بین 
رسانه ها و حوزه امامت جمعه اهل سنت را بیان کردند.

تردد  ۱۰۹ هزار مسافر در فرودگاه 
بین المللی قشم 

اقتصاد کیش-   عضو هیات مدیره و مدیرکل فرودگاه بین المللی قشم از اعزام و پذیرش 
۱۰۹ هزار و ۱۴۷ مســافر در فرودگاه بین المللی قشــم از روز اول فروردین تا روز ۲۰ 

خرداد جاری خبر داد.
غلامرضا دهقانی زاده  اظهار داشت: این آمار با انجام هزار و ۲۰ پرواز از طریق شرکت 
های هواپیمایی »قشــم ایر«، »ایران ایر«، »آتا«، »زاگرس«، »سپهران«، »تابان«، »آسمان«، 
»پارس ایر«، »وارش« و »ســاها« در مســیرهای جزیره قشم از تهران، مشهد، اصفهان، 
شیراز، گرگان و دبی و بالعکس که ۹۳۸ پرواز آن داخلی و ۸۲ پرواز آن خارجی بوده 

ثبت و گزارش شده است.
وی ادامه داد: در مدت یادشــده ۱۰۹ هزار و ۱۴۷ مسافر و گردشگر از طریق فرودگاه 
در جزیره زیبای قشم رفت و آمد داشتند که از این تعداد ۱۰۲ هزار و ۷۵۴ نفر مسافر با 
استفاده از پروازهای داخلی و ۶ هزار و ۸۰۲ نفر گردشگر با استفاده از پروازهای خارجی 

وارد نگین خلیج فارس شده اند.
فرودگاه بین المللی قشم مجهز به باند چهار هزار و ۲۰۰ متری، در حال احداث ساختمان 
برج مراقبت پرواز جدید، ترمینال های مسافری، ساختمان آتش نشانی و ایمنی، احداث 
حدود ۲ هزار متر مربع ساختمان اداری، ایجاد تاسیسات سوخت رسانی به هواپیماهای 
داخلی و خارجی و جایگاه بنزین گیری خودرو از جمله فرودگاه های مجهز کشور 
به شــمار می رود که در ســال ۱۳۷۳ مورد بهره برداری قرار گرفته است و همه روزه 

پروازهای داخلی و خارجی در آن انجام می شود و برقرار است.
فرودگاه بین المللی قشــم یکی از فرودگاههای بزرگ و مطرح کشور است که طول 
باند آن مناسب برای فرود هواپیماهای پهن پیکر است و توان سرویس دهی به تمامی 

هواپیماهای عبوری و پهن پیکر )به جزء ایرباس ۳۸۰( را در این منطقه دارد.
قرار گرفتن فرودگاه بین المللی قشــم در این منطقه از خلیج فارس، فرصت مناسبی 
برای ارایه خدمات مناســب به هواپیماهای کوچک و بزرگ در مســیرهای داخلی و 

خارجی است.

6۰درصد از جمعیت هدف هرمزگان دُز 
سوم واکسن کرونا را دریافت کردند

اقتصاد کیش-  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: جمعیت هدف استان 
برای تزریق واکسن مرحله سوم برابر با یک میلیون و ۳۳۸ هزار و ۵۸۰ نفر افراد بالای 
۱۲ سال است که از ابتدای شروع واکسیناسیون کرونا تاکنون حدود ۶۰  درصد از این 

شمار واکسن دُز سوم را دریافت کردند.
دکتر فاطمه نوروزیان اظهار داشــت: مجموع جمعیت هدف هرمزگان برای تزریق 
واکسن کرونا که شامل افراد بالای پنج سال می باشد، رقمی برابر با یک میلیون و ۸۵۲ 
هزار و ۷۷۸ نفر است که از این شمار ۸۱ و ۶ دهم درصد تزریق مرحله اول و ۷۱ و ۷ 

دهم درصد هر دو مرحله تزریق این واکسن را دریافت کردند.
وی در خصوص آخرین وضعیت واکسیناســیون کودکان ۵ تا ۱۲ سال در هرمزگان 
گفت: ۳۸ درصد از کودکان این رده سنی در هرمزگان نوبت اول و ۱۹ و ۲ هم درصد 

هم هر دو نوبت را دریافت کردند.
ســخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان تصریح کرد: در حال حاضر واکسن 
مهمترین و در دسترس ترین راهکار برای کنترل بیماری کرونا است و از والدین تقاضا 
داریم که نسبت به تزریق واکسن کرونای فرزندان خود اقدام کنند تا بتوان از کودکان در 

مقابل ویروس کرونا محافظت کرد.
نوروزیان با اشــاره به کاهش چشــمگیر آمار ابتلا و مرگ و میر ناشــی از کرونا که از 
مهمترین دستاورهای واکسیناسیون است، خاطرنشان کرد: خوشبختانه در حال حاضر 
هیچ بیماری به دلیل ابتلا به این ویروس منحوس در بیمارستان های هرمزگان بستری 

نیست و آمار فوتی ها نیز در همان رقم ۲ هزار و ۶۱۶ نفر باقی مانده است.
این مقام مسوول بیان داشت: البته این آمارها به معنای پایان کرونا نیست و تا زمانی که 
هنوز افرادی درگیر این ویروس در هر نقطه از کشورمان و دیگر مناطق جهان می باشند، 
نشــان از آن دارد که چرخش ویروس هرچند ضعیف هنوز ادامه دارد و از همین رو 
باید تا ریشه کنی کامل آن علاوه بر تکمیل واکسیناسیون نسبت به رعایت پروتکلهای 

بهداشتی نیز حساس باشیم.
نوروزیان ابراز داشت: طبق جدیدترین رنگ بندی شیوع کرونا در کشور، سه شهرستان 
اســتان هرمزگان شامل بستک، سیریک و جاسک همچنان در وضعیت زرد یا نسبتا 
پرخطر شــیوع کرونا قرار دارند و ۱۰ شهرستان دیگر استان در وضعیت آبی یا عادی 

شیوع کرونا هستند.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان هشدار داد: اگر وضعیت کرونایی برخی 
شهرها آبی و کم خطر می شود مفهومش این نیست که مردم می توانند بدون ماسک به 
محیط های سربسته و شلوغ بیایند و هیچیک از شیوه نامه های بهداشتی را رعایت نکنند 
زیرا هنوز خطر ابتلا به این بیماری وجود دارد و باید همچنان پایبند به رعایت شیوه 

نامه های بهداشتی به ویژه زدن ماسک و فاصله گذاری اجتماعی باشیم.

 سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

ژئوپارک قشم الگویی برای سایر 
ژئوپارک های جهان 

اقتصاد کیش-   مدیر ژئوپارک جهانی قشم گفت: ارزیابان یونسکو در بازدید خود 
از ژئوسایت ها و فعالیت جامعه محلی جزیره، ژئوپارک قشم را در برخی از حوزه ها 

الگویی برای سایر ژئوپارک های جهان دانستند.
علیرضا امری کاظمی با بیان این مطلب بیان کرد: مشارکت جامعه محلی در حفظ میراث 
طبیعی و فرهنگی و حفاظت از ژئوپارک یکی از نکاتی بود که در دومین روز بازدید، 

مورد توجه ویژه ارزیابان قرار گفت.
وی ادامه داد: برنامه روز دوم با بازدید از جنگل های حرا در دو روســتای ســهیلی و 

گورزین و ساختمان تماشاگه حرا به عنوان مرکز آموزش و اطلاع رسانی شروع شد.
امری کاظمی اظهار کرد: بازدید از اقامتگاه های بومگردی و مدارس در طبل و سهیلی، 
چند ژئوسایت از جمله دره تندیس ها، پارک موزه شناورسازی گوران، تنگه چاهکوه و 
مرکز اطلاع رسانی چاهکوه، ژئوسایت دیواره قاضی و غار نمکدان از دیگر برنامه های 

روز دوم بود.
وی افزود: تعاونی صنایع دستی زنان غرب جزیره در روستای درکو و مرکز آموزش 
غرب جزیره ژئوپارک و نمایشگاه کوچکی که فعالین جامعه محلی در این نمایشگاه 
برپا کرده بودند از دیگر برنامه های بازدید بود که بسیار مورد توجه ارزیابان قرار گرفت.

به گفته مدیر ژئوپارک جهانی قشم حضور در شهر لافت به همراه مدیر میراث فرنگی، 
صنایع دستی و گردشگری سازمان و جمعی از مسئولین شهر لافت و شرکت در مراسم 

رزیف خوانی از دیگر برنامه های ارزیابان بود.

مدیر ژئوپارک جهانی قشم عنوان کرد؛


